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PROTOKÓŁ 

Z II spotkania Zespołu lokalnej Współpracy 

przeprowadzonego w ramach opracowania planu zadań ochronnych 

dla obszaru Natura 2000 PLH180006 Kołacznia 

w dniu 06.10.2011 r. w Woli Zarczyckiej 

 

Spotkanie odbyło się w Gospodarstwie Agroturystycznym „Azalia” w Woli Zarczyckiej. Jego 

organizatorem była Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska w Rzeszowie. Miało na celu 

przedstawienie stanu zaawansowania prac przygotowujących plan zadań ochronnych dla obszaru 

Natura 2000 PLH180006 Kołacznia. 

 

PROGRAM  SPOTKANIA: 

− Przywitanie zaproszonych gości, 

− Wyjście plenerowe. 

− Podsumowanie wyjścia terenowego i końcowe ustalenia. 

 

PROWADZĄCY I PRELEGENCI: 

Agnieszka Marcela – I Zastępca Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska w Rzeszowie  

i Wojewódzki Konserwator Przyrody, 

Dominik Wróbel – koordynator planu zadań ochronnych dla obszaru PLH18006 Kołacznia. 

 

UCZESTNICY: 

Bartosz Zawadzki – Podkarpacki Urząd Wojewódzki w Rzeszowie, 

Magdalena Radecka – Urząd Marszałkowski Województwa Podkarpackiego, 

Anna Potoczny – Podkarpackie Biuro Planowania Przestrzennego w Rzeszowie, 

Lucyna Zymyn – Podkarpackie Biuro Planowania Przestrzennego w Rzeszowie, 

Natalia Wrona – Liga Ochrony Przyrody, Zarząd Okręgu Podkarpackiego w Rzeszowie, 

Maria Hanus – Starostwo Powiatowe w Leżajsku, 

Tomasz Steliga – Urząd Miasta i Gminy w Nowej Sarzynie, 

Grzegorz Wójcik – Nadleśnictwo Leżajsk, 

Grzegorz Zajdel – Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w Rzeszowie, 

Stanisław Sarzyński – Gospodarstwo Agroturystyczne „Azalia”, 

Maciej Ciuła, Dorota Rogała – planiści regionalni, Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska w 

Rzeszowie. 
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PRZEBIEG SPOTKANIA 

Rozpoczęcie spotkania i wyjście plenerowe 

Spotkanie rozpoczął Pan Dominik Wróbel. Przywitał zaproszonych gości, przedstawił założenia PZO 

dla obszaru Kołacznia. Następnie zaproponował poprzedzenie dyskusji wizją terenową w sąsiedztwie 

rezerwatu.  

Dyskusja w trakcie wyjścia terenowego 

Pan Dominik Wróbel 

Wymienił znane zagrożenia dla przedmiotu ochrony obszaru. Zauważył, że obecnie istniejące 

ogrodzenie nie stanowi wystarczającego zabezpieczenia stanowiska azalii, gdyż bardzo łatwo je 

sforsować. Stwierdził, że prócz jego wymiany, pożądane jest też stworzenie otuliny. Wskazał, że 

ogrodzenie znajduje się zbyt blisko krzewów różanecznika.  

 

Pan Maciej Ciuła 

Zapytał, czy ogrodzenie znajduje się w granicach działki ewidencyjnej. Zauważył, że poszerzenie 

ogrodzenia, jeżeli nie znamy właścicieli sąsiednich działek, ze względu na trudności proceduralne, jest 

trudne.  

 

Pan Dominik Wróbel 

Odpowiedział, że ogrodzenie zamyka się w granicach działki.  

 

Pani Maria Hanus 

Zauważyła, że areał zajęty przez krzewy różanecznika przesunął się ku wschodniemu skrajowi 

rezerwatu, zapewne z powodu wzrastającego zacienienia w części zachodniej i centralnej. 

 

Pan Maciej Ciuła 

Powiedział, że czyszczenie rezerwatu z rozrastających się krzewów musi odbywać się pod 

specjalistyczną kontrolą. 

 

Pan Dominik Wróbel 

Zauważył, że usuwanie konkurujących z azalią krzewów było zaplanowane w planie ochrony 

rezerwatu na lata 1996-2015, który to plan nie został jednak zatwierdzony. 

 

Pani Agnieszka Marcela 

Stwierdziła, że trzeba dokonać wznowienia granic, co pozwoli na ich precyzyjne ustalenie a w dalszej 

kolejności rozszerzenie rezerwatu. Konieczne jest ustalenie właścicieli sąsiednich działek i 

zagrodzenie drogi, przebiegającej tuż przy ogrodzeniu rezerwatu. 

 

Pan Dominik Wróbel 

Poruszył kwestię budowy platformy obserwacyjnej, która umożliwiłaby obejrzenie stanowiska 

różanecznika bez konieczności naruszania granic rezerwatu. 

 



 3

Pan Maciej Ciuła 

Stwierdził, że utworzenie platformy pociąga konieczność jej konserwacji i utrzymania, a w razie 

wypadku mogą pojawić się roszczenia z tytułu odszkodowania. 

 

Pan Dominik Wróbel 

Podkreślił, że prace w rejonie stanowiska powinny obejmować w pierwszej kolejności eliminację  

gatunków konkurujących; robinii, czeremchy, leszczyny, kruszyny i jeżyn. Nie jest potrzebne usuwanie 

drzew.  

 

Pan Grzegorz Wójcik 

Zwrócił uwagę, na potrzebę usunięcia sosny Banksa, jako gatunku obcego w naszej florze. 

 

Pan Dominik Wróbel 

Zgodził się z propozycją przedmówcy. 

 

Pani Agnieszka Marcela 

Wskazała, że wyznaczenie otuliny nie jest częścią opracowywania PZO. Poruszyła również problem 

własności i uzyskania zgody właścicieli. Stwierdziła, że ogrodzenie powinno powstać w porozumieniu 

z Urzędem Miasta i Gminy. 

 

Pan Tomasz Steliga 

Zaproponował utworzenie tymczasowego ogrodzenia ze środków gminnych, zanim możliwe będzie 

wykonanie nowego trwałego ogrodzenia. 

 

Pani Lucyna Zymyn 

Zapytała, o jaką powierzchnię planuje się powiększyć obszar. 

 

Pan Dominik Wróbel 

Poinformował, że propozycja powiększenia obejmuje około 38 ha. Ma ona na celu objęcie nowego 

stanowiska azalii i szerokiego otoczenia rezerwatu. 

 

Pan Stefan Sarzyński 

Poruszył kwestię możliwości zamiany działek prywatnych na pozostałe w kompleksie działki Skarbu 

Państwa. 

 

Pani Agnieszka Marcela 

Stwierdziła, że RDOŚ może przejąć działki od Agencji Nieruchomości Rolnej i wziąć w trwały zarząd. 

Mogłyby by one posłużyć do zamiany na działki znajdujące się w bezpośrednim sąsiedztwie 

rezerwatu lub takie, na których znajdują się krzewy różanecznika. 

 

Pan Grzegorz Zajdel 

Zadeklarował pomoc w uzyskaniu informacji o działkach Skarbu Państwa znajdujących się w 

kompleksie.  
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Podsumowanie wyjścia terenowego i końcowe ustalenia 

 

Pan Dominik Wróbel 

Podkreślił, że podstawowe znaczenie dla ochrony różanecznika żółtego będą miały działania, które 

należy podjąć w obrębie rezerwatu. Konieczne jest usunięcie części podszytu, nie jest natomiast 

wskazane rozluźnianie drzewostanu. Wskazał że należy doraźnie zabezpieczyć istniejące ogrodzenie, 

a po pozyskaniu odpowiednich środków finansowych, postawić nowe, należycie zabezpieczające 

stanowisko.  

 

Pan Maciej Ciuła  

Stwierdził, że tymczasowe ogrodzenie może zostać wykonane w oparciu o zadania ochronne dla 

rezerwatu, później utworzone zostanie zabezpieczenie trwałe, wynikające z zapisów PZO. Wykonanie 

trwałego wygrodzenia musi odbyć się pod ścisłym nadzorem. Podkreślił, że budowa platformy nie 

może być zrealizowana ze względu na brak podmiotu, który mógłby wziąć na siebie odpowiedzialność 

prawną za zabezpieczenie i eksploatację platformy. Stwierdził, że czyszczenie podszytu rezerwatu 

powinno zostać wykonane od marca do kwietnia. 

 

Pan Tomasz Steliga 

Zadeklarował, że wykonanie tymczasowego ogrodzenia będzie sfinansowane przez gminę. 

 

Pani Magdalena Radecka  

Zauważyła, że właściciele działek, których dotyczy propozycja rozszerzenia powinni zostać 

poinformowani o planach poszerzenia obszaru i mieć możliwość wypowiedzenia się w tej sprawie. 

Wskazała, że właściwym rozwiązaniem byłoby zwrócenie się do sołtysa z prośbą o poinformowanie 

mieszkańców z jakimi ograniczeniami wiąże się rozszerzenie obszaru. 

 

Pan Dominik Wróbel 

Stwierdził, że procedura uzgadniania projektu PZO umożliwia wypowiedzenie się wszystkim 

zainteresowanym. Przypomniał że informacja o przygotowaniu PZO została przekazana wszystkim 

interesariuszom, w tym również sołtysowi Woli Zarczyckiej. 

Podkreślił, że nie należy szeroko informować o nowym stanowisku azalii, bo może spowodować to 

jego zniszczenie. Wskazał, że w zakresie prowadzenia gospodarki leśnej nie będzie istotnych 

ograniczeń z tytułu położenia na obszarze Natura 2000. Nowe stanowisko należy odpowiednio 

zabezpieczyć przed zniszczeniem. 

 

W związku z brakiem chętnych do zabrania głosu Pan Dominik Wróbel podziękował przybyłym za 

udział i zakończył spotkanie. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

Sporządził: Dominik Wróbel. 


